



2018 年黑臉琵鷺全球普查



「黑臉琵鷺」普查員

大招募

冬天降臨，瀕危的黑臉琵鷺又再次踏足南中國這片最具吸引力的樂土——米埔自然保護區及后海灣濕地。香港一向以來都是黑臉琵鷺第二大的度冬地，僅次於台南，最近幾年的冬天均保持三、四百隻的數量。黑臉琵鷺能夠大量集中在這一塊小小的濕地，除了因為相關的保護政策及措施得以落實，更有賴市民及鳥友的支持，而本會在黑臉琵鷺逗留的日子亦開展了一些研究調查工作，而其中「全球同步普查」更是了解黑臉琵鷺最新狀況的重要研究項目。

你願意參與「2018 年黑臉琵鷺全球普查」嗎？

- ◆ 於 2018 年 1 月 19 至 21 日參與至少一天普查工作；
- ◆ 於米埔及后海灣一帶的指定位置協助點算黑臉琵鷺的數量；
- ◆ 協助拍攝相關照片。

如有興趣，你必須：

- 參與於 2018 年 1 月 14 日上午 9 時於米埔舉行的簡介會及實習；
- 具一年或以上觀鳥經驗；
- 具一台質素良好的雙筒望遠鏡；
- 如有單筒望遠鏡及高質素的照相機更好；
- 年滿 16 歲或以上；
- 填妥以下回條，傳真(2314 3687) 或電郵(tivan@hkbws.org.hk)回本會。



- 新招募的鳥友一般會安排與資深鳥友合作進行調查；
- 名額有限，如報名人數超額，本會會進行內部抽籤，請落選鳥友見諒；
- 截止日期：2018 年 1 月 10 日

回 條

2018 年黑臉琵鷺全球普查

傳真: 2314 3687 電郵: tivan@hkbws.org.hk

本人願意參與是項普查並出席 1 月 14 日舉行的簡介會及實習。

姓名：_____ 本會會員編號(如有)：_____

擁有由漁護署發出的有效「進入米埔沼澤區許可證」： 是 否

擁有一台單筒望遠鏡： 是 否

觀鳥年資：_____年 聯絡電話：_____

電郵地址：_____

協助日期：1 月 19 日中午 1 月 20 日中午 1 月 21 日中午 (可選超過一天)



International Black-faced Spoonbill Census 2018

Black-faced Spoonbill surveyor



Recruitment

Winter has come and the endangered Black-faced Spoonbills have returned to this piece of paradise in the South China – the Mai Po Inner Deep Bay Ramsar Site. Hong Kong has long been an important wintering ground of Black-faced Spoonbills. Owing to conservation measures implemented, and the support of bird lovers and the citizens, this tiny wetland supports three to four hundreds of spoonbills every winter. Our Society has been conducting a series of research and monitoring for this precious species, and the International Black-faced Spoonbill Census is the most crucial monitoring programme to understand the population trend of the spoonbill.

Do you want to join the International Black-faced Spoonbill Census 2018?

- ◆ Join at least 1 survey day on 19-21 Jan 2018,
- ◆ Counting Black-faced Spoonbills at several locations in Mai Po and Inner Deep Bay area,
- ◆ Take photos for the census.

If you are interested, you have to:

- Join the workshop on 14 Jan 2018 (9am) in Mai Po Nature Reserve,
 - Have at least 1 year bird watching experience,
 - Have a pair of binoculars with good quality,
 - Better to have a good camera and telescope (not necessary),
 - Be at least 16 years old,
 - Fill in the reply form and fax to 2314 3687 or email to tivan@hkbws.org.hk.
- New comers will be counting with experienced surveyors during the census,
 - Limited quotas, if there are too many applications, participants will be selected by drawing lots,
 - Deadline : 10 Jan 2018



Reply Form

International Black-faced Spoonbill Census 2018

fax: 2314 3687 email: tivan@hkbws.org.hk

I would like to join the census and the workshop on 14 Jan 2018.

Name : _____ Membership number (if any) : _____

Got the Mai Po Marshes Entry Permit from AFCD : Yes No

Got a telescope : Yes No

Bird Watching Experience : _____ Years Mobile : _____

Email : _____

Available dates : 19 Jan 20 Jan 21 Jan (can select more than 1 day)